المستخلص عربي : 
     لقد تم خلال هذه الدراسة الحالية تحقيق الأهداف المقترحة لخطة البحث حول التأثيرات السلبية المحتملة الناجمة عن التعاطي المزمن والمفرط لمستخلص أوراق نبات الحرمل من خلال دراستنا للأثار السلوكية والفسيولوجية لوظائف الكبد والكلية ودراسة التغيرات النسيجية المرضية في هذه الأعضاء إضافة إلى قياس مستويات بعض النواقل العصبية، حيث أظهرت هذه الدراسة أن الحقن المزمن لمدة 6 أسابيع بمستخلص الأوراق خاصة بالجرعة 200/كجم قد أحدث إنخفاض معنوي في عناصر السلوك الحركي تمثل في إنخفاض معنوي في فترة المشي وزيادة طول فترات الجثم ونقص في عدد المربعات التي يقطعها الحيوان وهذه النتائج تشير إلى أن المستخلص له تأثير مثبط للنشاط الحركي خاصة عند جرعة 200ملجم/كجم أما الجرعة 100ملجم/كجم فقد أحدثت زيادة في عدد مرات رفع الايدي إلى أعلى وعدد مرات الرفع على الجدار .
- ولم يلاحظ أي تغيرات معنوية على السلوك الغذائي سواء بالحقن المزمن أو الحاد بكلا الجرعتين مما يشير إلى أن المستخلص ليس له تأثير على السلوك العدائي وأقتصر تأثيره على السلوك الحركي فقط . 
    ولوحظ أن الحقن المزمن بالجرعة 200ملجم/كجم قد أحدث على مستوى النواقل العصبية إرتفاع معنوي في مستويات الناقلين السروتنين الدوبامين خاصة في منطقة الجسم المخطط والقشرة المخية والمخيخ وهذا يفسر الإنخفاض في النشاط الحركي إذ أن هذين الناقلين لهما دور مهم في السلوك الحركي.
     خاصة أن هذا الإرتفاع في مستوى هذين الناقلين قد صاحبه عدم حدوث أي إرتفاع في مستوى ابنفرين والنور ابنفرين وأظهرت نتائج التحليل الكيموحيوي للدم عن إرتفاع معنوي في مستوى بعض أنزيمات الكبد مثل انزيم (أس جي أو تي) و ( إس جي بيه تي) خاصة عند الحقن المزمن لجراعة 200ملجم/كجم- وإرتفاع معنوي في مستوى اليوريا عند نفس الجرعة مما يشير إلى حدوث إختلالات في الوظائف الفسيولوجية للكبد والكلية وقد أكد الفحص النسيجي للكبد ذلك حيث أظهرت القطاعات النسيجية في الكبد حدوث تهيج نسيجي حاد وتشحم كبدي وأحتقان دموي حاد في الأوعية الدموية في الكبد - كل النتائج السابقة المشار إليها تؤكد السمية الحادة للمركبات الكيميائية خاصة قلويدات الحرمل الموجودة في هذا النبات مما يستوجب الحذر الشديد عند تعاطي هذا النبات لاغراض علاجية.

Abstract: 
We have been through this current study to achieve the objectives of the proposed research plan on the possible negative effects resulting from the handling of chronic and excessive to extract leaf Rue through our study of the effects of behavioral and physiological functions of the liver, kidney and to study histological changes of disease in these organs in addition to measuring the levels of certain neurotransmitters, which showed this study that the injection of chronic for 6 weeks extract of leaves private-dose 200 / kg has made significant decrease in the elements of motor behavior was the significant decrease in the walking and increasing the length of periods of Roosting and a decrease in the number of boxes that traveled by the animal and these results indicate that the extract has inhibitory effect private motor activity at a dose 200 mg / kg The dose 100 mg / kg has caused an increase in the number of times to raise the hands up and the number of times the lift on the wall.
- Did not observe any significant changes to dietary behavior, whether chronic or acute injection in both doses, indicating that the extract has no effect on aggressive behavior and confine its effect on motor behavior only.
    It was noted that injection of chronic dose 200 mg / kg has the latest on the level of neurotransmitters increase significantly the levels of carriers Aserotinen dopamine especially in the striatum and the cerebral cortex and cerebellum, and this explains the decrease in motor activity, as the two carriers have an important role in motor behavior.
[bookmark: _GoBack]     Especially that this rise in the level of these two carriers are coupled with the lack of any rise in the level of epinephrine and light epinephrine showed the results of the analysis Alkimouhaoa of blood from the increase significantly the level of some liver enzymes, such as an enzyme (as G or T) and (OSG PINS T), especially when the injection chronic Graah 200 mg / kg - and the high moral level of urea at the same dose, which refers to the imbalances in the physiological functions of the liver and kidney was confirmed by histological examination of the liver that showed sectors of textile in the liver irritation tissue acute fatty liver and congestion of blood sharply in the blood vessels in the liver - all referred to the previous results confirm the acute toxicity of chemical compounds alkaloids Rue especially in this plant which requires very careful when taking this plant for therapeutic purposes.
